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Wie is de mol? 
In dit geval geen John, Johnny, Linda of Albert. Ook 
zijn er in tegenstelling tot bijvoorbeeld de haas geen 
spreekwoorden of uitdrukkingen met mol. Iets “mol-
len” heeft daarentegen geen positieve betekenis.
Eens fietste ik na een werkdag terug via de Blindeweg. 
Rechts in de berm, zo’n 100 meter verder, ontwaarde 
ik een blauwe reiger (nee, geen beschonken reiger), die 
naar iets hapte.               
Dichterbij gekomen, zag ik dat hij probeerde een mol 
recht in de snavel te krijgen. Bij de reiger gekomen, 
was de mol gereed om met de kop naar voren af te da-
len richting slokdarm, waarbij de reiger verticaal ging, 
mij daarbij totaal negerend. Ik ben maar doorgefietst.                                     
Ik moest daar aan terugdenken, toen we aan het werk 
waren op de Vitenskade en er een persoon molsklem-
men in het weiland aan het zetten was. Ongetwijfeld 
zullen er weer een aantal mollen de “sjaak” zijn.
Aandacht voor de gewone mol (alpa europaea).

Familie: Mollen  
Orde: Insecteneters

De naam komt van het Oudhoogduitse “molte” = 
aarde.

Signalement: de mol heeft meestal een zwarte, flu-
weelachtige dichte vacht. De haren zijn op zo’n ma-
nier geplaatst, dat ze elke kant op kunnen bewegen. 

Hij heeft grote tot graafhanden omgevormde voor-
poten, elk met 4 vingers en een duim met puntige 
nagels, waarmee hij uitstekend kan graven. Hij heeft 
kleine, slecht ontwikkelde ogen, maar is niet blind. 
Hij heeft geen uitwendige oren.

Leefgebied: de mol komt overal voor waar de grond 
geschikt is om in te graven en er moeten voldoende 
regenwormen zijn. Hij leidt een solitair bestaan en is 
zowel overdag als ’s nachts actief. Gedurende vrijwel 
zijn hele leven verblijft hij ondergronds. Hij graaft 

https://www.icloud.com/sharedalbum/#B0O5Uzl7VrtxB43
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diepe en ondiepe gangen tot 1 meter diep, waarvan 
de totale lengte 60 meter kan bedragen. Bij het graven 
ontstaan de bekende molshopen. Dat hij uitstekend 
kan graven, blijkt uit de oppervlakkige gangen, die 
hij met een snelheid van 12 – 15 meter per uur graaft. 
Tijdens het graven wordt de aarde langszij naar achte-

ren gewerkt en vervolgens naar buiten geduwd. Soms 
liggen de gangen zo ondiep, dat ze te zien zijn door 
de omhoog gewerkte grond. Deze gangen worden 
mollenritten genoemd en worden vaak gemaakt door 

jonge mollen op zoek naar een eigen territorium of 
door volwassen mannetjes in de paartijd.

Voedsel: de mol eet uitsluitend dierlijk voedsel. De 
gangen fungeren hierbij als een val voor ongewervel
den. Ongeveer iedere die tot vier uur loopt hij door 
die gangen. Naast regenwormen eet hij larven, insec-
ten, spinnen, slakken en soms jonge muizen of eieren. 
Per dag eet de mol 50% van zijn lichaamsgewicht.
Territorium: het gangenstelsel van de mol is ook zijn 
territorium. Dat van een mannetje beslaat tot 3000 
m² en dat van een vrouwtje tot 2000 m². Soortgenoten 
worden op agressieve wijze verjaagd.

Voortplanting: in februari -april gaan de mannetjes 
op zoek naar vrouwtjes. Dan dringt het mannetje 
vaak vreemde nesten binnen. Als hij een vreemd 
mannetje ontmoet, komt het tot heftige gevechten. Na 
een draagtijd van ca 28 dagen werpt het wijfje 3 tot 6 
naakte en blinde jongen. Alleen het wijfje zorgt voor 
de jongen. Na 14 dagen hebben de jongen een vacht 
ontwikkeld. En na 2 maanden zijn de jongen zelf-
standig en worden ze verstoten. De mol kan ongeveer 
3 jaar oud worden. Echter, maar 40 % overleeft het 
eerste jaar en slechts 2 % van de dieren wordt 3 jaar.

Vijanden: onder de grond heeft de mol geen natuur-
lijke vijanden, alleen zijn eigen (mannelijke) soortge-
noten. Boven de grond wordt de mol bejaagd door o.a. 
uil, buizerd, blauwe reiger, ooievaar, wezel, hermelijn 
en vos. Andere doodsoorzaken zijn honger door 
droogte en verdrinking. Ook vallen er regelmatig ver-
keersslachtoffers. De grootste bedreiging is de mens. 
Veehouders hebben last van de gangen en molshopen. 
Sinds 2005 is de mol volgens de nieuwe Flora en fau-
nawet niet langer een beschermd dier.
In de oudheid en in de middeleeuwen werden mollen-
pelzen gedragen en in de jaren ’20 van de vorige eeuw 
waren geverfde mollenvellen een grote mode. Maar 
de zachte haren slijten snel af en sindsdien zijn de 
molmantels – en jasjes uit de mode geraakt – wat een 
groot voordeel betekent voor de kleine zwarte gravers.

Bronnen:
Website van de zoogdiervereniging
Grzimek – Het leven der dieren, deel X  
Hans van Aartrijk
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Dit is een deel van een intervieuw met 
Jacqueline op de site van het Maximapark.
Het hele intervieuw is te bekijken door op de 
deze link te klikken: 

https://maximapark.nl/jacqueline-hoekstra-ecoloog/
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Van de Vergadertafel

Verslag bestuursvergadering 
1 maart
De belangrijkste punten waren:

Evaluatie Nieuwjaarsbijeenkomst
De opkomst bij dit evenement was 
uitstekend. 
Omdat er een extra ALV ingelast 
was die betrekking had op een be-
zwaarschrift tegen de huidige plan-
nen om huizen te gaan bouwen aan 
de noordelijkste Haarrijnse Plas 
startte de middag daarmee. Er werd 
uitleg gegeven over het bezwaar 
tegen deze plannen en waarom wij 
als vereniging daaraan meedoen. 
Deze uitleg is gegeven door Dries 
en enkele niet-leden die zich uitge-
breid in de materie hebben verdiept 
en ons benaderd hebben om hierin 
een voortrekkers rol te spelen om-
dat dat meer gewicht in de schaal 
legt. Hierna is door de aanwezige 
leden in grote meerderheid beslo-
ten het bestuur toestemming tot 
indienen te geven. Daarna is het 
bezwaarschrift ondertekend.

Prijzen hout 2023
Er is besloten de prijzen voor het 
hout flink te verhogen. Het verschil 
met de commerciële partijen is nog 
verder opgelopen en we zijn natuur-
lijk een dief van eigen portemon-
naie als we daar niet in meegaan. 
De prijzen zijn als volg vastgesteld: 
Eik: 120, gemengd: 100, Els 90,00 
en Wilg 75 euro. De bezorgkos-
ten zijn gelijk (op 7,50 en 10 euro) 
gehouden. Verder is besloten niet 
meer dan 6 kuub per klant te le-
veren om de kans op doorverkoop 
kleiner te maken.

ALV 31 maart 
Alle stukken zijn gereed om aan de 
leden te verzenden.
Daar hebben de leden kennis van 
kunnen nemen dus hoeven we die 
hier niet uitgebreid te bespreken. 
Meer informatie in het verslag van 
de ALV. 

Jubileum 2024
De voorbereidingen zijn in volle 
gang: daarbij zal Johan de Boer de 

film over de vereniging maken en 
begeleiden. Er wordt nog een extra 
deskundige gezocht zodat we een 
zo professioneel mogelijke film 
krijgen. 
Ook voor opzetten van een digitale 
route zijn de nodige contacten ge-
legd. Het is een werk in uitvoering 
dus. Wordt vervolgd.

Financieel
Ook dit jaar gaan we weer een be-
roep doen op het Initiatievenfonds 
van de Gemeente Utrecht. Besloten 
is om een derde van onze begroting 
aan te vragen.

Maximapark
Er wordt onderzocht hoe de sa-
menwerking met Vrienden van 
het Maximapark zoveel mogelijk 
gestroomlijnd kan worden. Dit 
wordt binnen onze vereniging door 
Jacqueline en Tabe onderzocht. Zij 
denken aan een uitnodiging tot een 
gesprek omdat ze niet het gevoel 
hebben dat zij met ons op dezelfde 
golflengte zitten. Met name de 
ecologische verbindingen tussen de 
verschillende parkdelen verdienen 
hierbij de aandacht.

Gunterstein
Tabe is benaderd om een terrein 
van 0,3 hectare gras in maaibeheer 
te nemen.
Een maaironde kost zo’n 4 werk-
dagen en er zijn 2 van die rondes 
per jaar nodig. In principe voelt 
hij daar wel voor. Het is een leuke 
plek om te werken. Het is nog niet 
definitief.

Winterprogramma
Er zijn een paar plaatsen waar we 
dit jaar niet aan toe komen of maar 
gedeeltelijk kunnen doen. Wel 
gaan we weer voor Staatsbosbeheer 
het Bijleveld als laatste winterklus 
onderhanden neem.

Perenboomgaard
De gemeente heeft een hek om het 
terrein van de boomgaard gezet. 
De naam “Compeergaard” is voor-
alsnog voor intern gebruik. Er komt 
geen bord met die naam te staan.

Dat was het wel. Volgende vergade-
ring op 12 april.

Verslag van de Algemene 
Ledenvergadering 29 maart 
2023

Er zijn 14 aanwezigen waaronder de 
5 bestuursleden.
Zes leden hebben de moeite geno-
men zich af te melden.

De agenda van de ALV 2023, het 
verslag van de ALV van 2022 en het 
verslag van de extra ALV van 15 ja-
nuari j.l. worden akkoord gevonden 
en zijn daarmee definitief.
Vermeldenswaardig is nog toevoe-
ging dat op het onderwerp van de 
extra ALV (bezwaarschrift wo-
ningbouw Haarrijnse Plas) nog 6 
bezwaarschriften zijn ingediend.

Winterwerk 2022-2023
De afgelopen winter was door 
slechte weersomstandigheden een 
met een recordaantal uitvaldagen. 
Door wat andere (maan)dagen 
extra te werken is dat met succes 
ingehaald.
Daardoor is er uiteindelijk zelfs 
extra werk uitgevoerd bij Bekedam, 
Bijleveld en op de Hamlaan. Dank-
zij de leden die dit op die extra 
dagen mogelijk hebben gemaakt. 
Positief is bovendien de ±70 kuub 
hout die nog in het veld ligt te 
wachten op de verkoop om onze 
kas te spekken. 
Door de aanwezige leden wordt 
het winterwerk als “super” beoor-
deeld. Een compliment aan Hans 
van Aartrijk in het bijzonder en de 
deelnemers is op zijn plaats.
Al met al heeft het winterwerk weer 
de gebruikelijk opbrengst behaald.

Nog dit:
-  Er worden 2 extra draagtangen 
    voor het tillen van stammen 
    gekocht.
-  De foedralen voor de snoeizagen 
    worden niet meer gebruikt. 
    Het is niet duidelijk waarom dat 
    niet gebeurd. Daarmee neemt de 
    kans op verlies van deze kostbare  
    zagen weer toe.
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ner door ruimtegebrek. 
We hebben besloten de machine 
voorlopig aan te houden waardoor 
we nu 3 balkmaaiers hebben.
Zoals het er nu uitziet zal de nieu-
we maaier begin mei in gebruik 
worden genomen. Deze machine is 
eenvoudig te bedienen maar als het 
zover is wordt er een instructie 
gegeven.

Groen moet je doen
Op 11 juni komt er een groep naar 
de Buitenplaats en Buitenhof. Daar-
voor zal Tabe een verhaal houden. 
Er is echter niemand van ons die 
een rondleiding kan doen. Mocht je 
suggesties hebben dan houden we 
ons aanbevolen.

Motorzaagcursus herhaling
Ruud wou graag een motorzaag 
herhaalcursus organiseren op een 
werkdag. Maar dat gaat om orga-
nisatorische redenen niet door. Hij 
kijkt of er andere mogelijkheden 
zijn.

Zomerseizoen
De Maarssenseweg is een obstakel 
voor het wild dat in de aangren-
zende gebieden leeft.
Er blijkt in een wildroute een 
wildrooster gelegd te zijn die een 
onnodige obstakel vormt. 
Er wordt samen met Frank Vogel 
(opvolger van Christiaan Sachs) 
gekeken of deze verwijderd kan 
worden en of er dan op andere 
manieren een veiligere route voor 
het wild kan worden gerealiseerd. 
Eventueel met een bijdrage van het 
Initiatievenfonds.

Daarnaast is in het gebied bij de 
plas een faunatunnel die niet goed 
functioneert. Gekeken wordt of dit 
te verbeteren valt. Daarbij is echter 
de medewerking van de architect 
van die tunnel nodig.

In het noordelijke deel van het 
Maximapark staan de 6 platanen 
die weggehaald zijn voor de reali-
seren van Domunder op het Dom-
plein. Het onderhoud wordt nu 
gedaan door de Vrienden van het 
Maximapark. Omdat men wijzigin-

-  Er is vorig jaar 138,5 kuub hout 
    verkocht. Omdat de totale hoe-
    veelheid hout groter is dan vorig 
    jaar en ook de prijzen zijn ver- 
    hoogd zal de opbrengst dit jaar    
    toenemen.

Hans van A. is al een tijdje op zoek 
naar ondersteuning bij het plannen 
en bespreken van het winterwerk. 
Hij heeft een paar leden benaderd 
daarvoor maar er nog geen kan-
didaat voor gevonden. Tijdens de 
vergadering heeft hij nog eens een 
uiteenzetting gegeven wat het werk 
inhoudt. Hij hoopt dat er toch nog 
iemand hem wil helpen en onder-
steunen bij dit belangrijke werk.

Ook Tabe zou nog wat hulp kunnen 
gebruiken bij zijn (zomer)program-
ma. Jacqueline heeft aangegeven 
dat in de toekomst niet volledig 
over te willen nemen.

Financieel Jaarverslag
We hebben weer een goed jaar 
gedraaid in 2022. We hebben een 
mooie winst gehaald van 1646 euro. 
Daarnaast was er een grote verras-
sing: we hebben de nieuwe Ferrari 
balkmaaier, die al een tijdje staat te 
glimmen in de container, volledig 
vergoed gekregen door een schen-
king van de Stichting Verbetering 
Tuinbouwstructuur in de Provincie 
Utrecht  STITU. Die heeft ons dus 
niets gekost! Een enorme meevaller 
van 9600 euro!
We gaan hen nog bedanken met 
een door zoveel mogelijk leden 
getekende kaart.

Kascontrole
Jan Gondelach en Jan van Pagee 
adviseren het bestuur décharge te 
verlenen voor het gevoerde financi-
ele beleid. Zij beoordelen de verant-
woording door de penningmeester 
als gedegen.

Kascommissie
Aftredend lid is Jan van Pagee. 
Omdat je als commissielid voor 
twee jaar gekozen bent en Jan van 
P. vorig jaar aantrad mag hij met 
kascommissiepensioen. Hij wordt 

opgevolgd door Martin. 

Bestuursmutatie
Hans van Aartrijk is door de ALV 
herkozen als bestuurslid. Hij was 
aftredend maar herkiesbaar. 

Lustrum 50 jarig bestaan.
De data waarop die plaats gaan 
vinden: donderdag 17, vrijdag 18 en 
zaterdag 19 mei 2024. 
Donderdag vieren we het jubileum 
met zoveel mogelijk oud leden een 
gezellige dag. Vrijdag is voor de 
huidige leden en genodigden. Op 
die dag willen een nog te maken 
film vertonen. Daarnaast willen we 
een gastspreker uitnodigen. Op dit 
moment denken we aan de ontwer-
per van het Maximapark.
De zaterdag is alleen voor de hui-
dige leden en het plan is om naar de 
Marker Wadden te gaan. Daarvoor 
willen we een bus met chauffeur 
huren. Na afloop gaan we gezellig 
met elkaar en onze partners eten. 
Daarnaast is Otto de Rooij bereid 
gevonden het feest daarna te voor-
zien van muziek. Er kan dan ook 
nog eens gedanst worden!

Uiteraard willen we ook de publi-
citeit zoeken. In welke vorm alle 
activiteiten plaats gaan vinden zijn 
we nog aan het uitvogelen.
Als je een rol wil spelen in de orga-
nisatie of leuke idee hebt dan horen 
we dat graag.

Verslag van de BV vergade-
ring van 12 april
De belangrijkste punten:

Technisch:
Een van de oude maaimachines 
was bij Bijleveld niet te besturen. 
Na controle bleek dat één van de 
remmen die de besturing regelen 
vol modder en roest zat. Pleidooi: 
meldt het a.u.b. aan Henny als je 
een keer met een wiel in een sloot 
of diepe plas terecht bent gekomen. 
Dan komen we er niet achter als we 
weer aan het werk moeten.
De maaier is nu weer te gebruiken 
maar staat niet meer in de contai
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donderdag levert dit problemen 
op want wie doet dit dan?? 
Omdat de bezetting op donderdag 
erg mager is zitten we dan eigenlijk 
met te weinig mensen om een ef-
ficiënte kloofploeg samen te stellen. 
Ook vanaf deze plaats een oproep 
aan leden die zich nog niet hebben 
aangemeld: we kunnen (zeker op de 
donderdag) nog mensen gebruiken!
Het hout dat nog in het veld ligt 
wordt zoveel mogelijk op niet-werk-
dagen opgehaald op initiatief van 
Hans v. d. Zwet. Hij zorgt dan voor 
een ploeg voor het ophalen.

De toegangsdeur heeft kuren: hij is 
op een bepaald punt bijna niet in 
beweging te krijgen. 
Dit wordt veroorzaakt door een 
ingedeukte bovenrail. De enige 
manier om nu die deur te sluiten 
is door daarmee een aanloop te 
nemen. We moeten hier nog een 
oplossing voor vinden.

Dat was het.
Tekst verslagen: Henny

Dankkaart
We willen de STITU bedanken 
voor de genereuze schenking aan 
onze vereniging voor de aanschaf 
van een Ferrari maaimachine. 
Daarvoor willen we een kaart vol 
zetten met handtekeningen en voor 
die kaart hebben we de keuze laten 
vallen op een foto die een aantal 
jaren geleden is gemaakt van de 
nieuwe kleding. Deze kan ook voor 
andere doeleinden gebruik worden.

Schoonmaak Buitenplaats
De Buitenplaats wordt sinds begin 
van het jaar door Gonnie van Zijl 
tegen een vergoeding schoonge-
maakt. Dit doet zij tot volle onze te-
vredenheid. Na overleg hebben we 
besloten dit eens per 5 weken door 
haar te laten doen en in de tus-
sentijd zelf de toiletruimte schoon 
te maken en zo nu en dan de vloer 
te vegen. Bij verhuur kan daarvan 
afgeweken worden.

Rondvraag:
Piet is binnenkort met vakantie en 
we zijn dan nog volop bezig met 
kloven. Omdat hij de deur opent op 

gen wil realiseren die niet door de 
Vrienden kunnen worden gedaan 
is gevraagd of wij een deel van 
de werkzaamheden over kunnen 
nemen. Het gaat daarbij vooral om 
het maaien en afhooien. Omdat dit 
deel ook een onderdeel is van het 
Buitenhof is besloten om dit in het 
programma op te nemen.

Start maaiwerk
De gemeente Utrecht heeft aan-
gegeven dat het maaiwerk bij 
voorkeur niet in mei te beginnen 
om bloemen en planten de kans te 
geven uit te zaaien om een rijkere 
fauna te krijgen. Dit is weer goed 
voor b.v. de bij.  
Dit betekent dat het kloven op 
drie dagen door kan gaan tot eind 
mei. Daarna wordt dit beperkt tot 
de zaterdag en afhankelijk van de 
zomerwerkzaamheden.

Excursie
Vanwege de geringe interesse 
in 2022 is besloten dit jaar geen 
moeite te doen. Gaat dus niet door.
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erd en geknipt worden om door de 
wildernis van bramen te komen. 
Toen er eenmaal een looppad was 
gecreëerd, kon er aan hakhoutbe-
heer worden gedaan. Voornamelijk 
els, een enkele wilg en een slechte 
essengroep maakten kennis met 
de zaag. Een forse wind deze dag, 
maar de bomen op deze houtkade 
gaven toch wel enige bescherming.

Op de zaterdag 4 februari werd 
de ploeg in tweeën gedeeld. Een 
groep van 7 ging naar de Enghlaan 
om 12 wilgen van licht snoeihout 
te verlossen. Die takken werden 
achter een hek langs een sloot op 
ril gelegd. De andere groep (van 
4 personen) had te maken met 
aanzienlijk zwaardere omstan-
digheden. Aan de Thematerweg 
moesten er weer een paar bomen 
gekandelaberd worden. Alex en 
(vriend) Dennis hielden zich daar 
mee bezig, terwijl de “grondwer-
kers” het soms dikke snoeihout op 
de steile oever verwerkten. Drie en 
een halve es was na een paar uur 
klimmen en klauteren het resul-
taat. Het idee is er nog een zaterdag 
terug te komen.

Ondergetekende stond al een 
tijdje bij de Ringkade in de polder 
Rijnenburg te blauwbekken, toen 
van ploegbaas L.H. het bericht 
kwam dat de vrachtauto niet 
meer vooruit te branden was. Ook 
onze professional uit Houten  kon 
onze Mercedes niet verleiden.                                                                           
Onze Hans uit Driebergen wist 
M. die dag ’s avonds toch weer tot 
beweging te krijgen en dus kon 
de vrijdaggroep met gezwinde 
spoed het weiland in. Het was 
fraai weer, de wilgen waren gi-
gantisch (naar verluid ca 120 jaar 
met een paar meter stamomvang), 
de loopafstanden nog wel te doen 
en het vuurtje verleende na enige 
aansporing alle medewerking.                                                                                     
Zaterdags werd hier verder geknot 
en “vuurtje gestookt”. Op de terug-
weg naar M.  bleken de voormalige 

Januari – maart
Op 27 en 28 januari werd het werk 
bij Vlooswijk (Achthoven)  voort-
gezet. Vrijdags werd er geknot op 
wilg en populier en het snoeihout 
verbrand. De wat dikkere stukken 
stam werden naar de Buitenplaats 
afgevoerd. Zaterdags werd het 
snoeihout van de wilgen, groeiend  
langs het betonpad, dat met een 
shovel tot een soort gigantische 
mikado was opgebouwd, eerst weer 
uit elkaar getrokken om tot een 
rustig brandend vuur te kunnen 
evolueren. Met andere woorden: 
niet iedere boer is een knotter.                                                                                                                                         
Verder werd er gewerkt in het grote 
geriefbosje.

Donderdag 2 februari werd er in 
dit seizoen voor het laatst gewerkt 
in het grote geriefbosje en het 
ernaast gelegen kleine geriefbosje. 
In dat laatste bosje hield Tom zich 
bezig met een enorme knotwilg, 
Hans van Z. met hakhoutbeheer, 
Jan van P. met lastige meidoorns 
en Piet met een zeer grote, ont-
wortelde, hangende wilg. Piet bleef 
maar zagen: hij moest en zou de 
wilg op de grond krijgen. De rest 
van het gezelschap assisteerde met 
het wegbrengen van de hapklare 
brokken wilg.
Resumerend: ca 25 knotwilgen en 
2 knot populieren geknot, ca 20 
grote bomen (o.m. els, es, wilg en 
meidoorn) werden afgezet. Gedu-
rende 5 dagen waren bij Vlooswijk 
50 leden actief, die samen bijna 160 
uren actief waren. Langs de twee 
geriefbosjes ligt zeker 30 kuub aan 
es, els, wilg en meidoorn. Dat kan 
pas opgehaald worden, als de grond 
in het weiland voldoende hard is 
om er met de vrachtauto + vracht 
op te kunnen rijden.

Vrijdag 3 februari werd de Hol-
landse kade – bij ons aangeduid 
met Vitenskade – via het pompsta-
tion aan de Blinde weg met behulp 
van de loopplanken betreden. Nou 
ja, eerst moest er flink gebosmaai-

Van het Buitengebeuren
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sloot te krijgen. Grote ontsteltenis 
vervolgens! Er bleek volop gezaagd 
te zijn aan de westkant van de kade. 
Heel veel takken lagen over de sloot 
en veel snoeihout lag kris-kras over 
onze nette rillen neergegooid. Een 
telefoontje naar de beheerder bij 
Vitens leerde dat dit “werk” bij hem 
onbekend was en dat de conclu-
sie illegale houtkap moest zijn.                                                                                          
We hebben de boel de wanboel 
gelaten en op onze manier verder 
de kade afgewerkt met het afzetten 
van het dikkere elzenhout.

Zaterdag 18 februari dreigde 
een druilerige dag te worden, 
maar dat viel alleszins mee. Zelfs 
nog even de zon gezien, daar in 
Vinkeveen aan het Donkereind.                                                                                               
Werk genoeg: achter het schuurtje 
(knotwilgen), kleine eilandje (els en 
wilg , bij het hek afzetten van els en 
wilg, grote eiland (els, es, esdoorn). 
Onze oude pleisterplaats werd niet 
meer gebruikt. Een en ander was 
al aardig doorgezakt en 2 essen 
helden al vervaarlijk voorover over 
het asbestdak van dit voormalige 
onderkomen. Zoals vanouds werd 
het bootje weer te water gelaten 
en kon Tom met behulp van touw 
een betrouwbare overtocht garan-
deren. Leden, die dit niet zagen 
zitten, konden voetje voor voetje 
over een dam met u-profiel. Ook 
wel avontuurlijk, gelukkig kon deze 
overtocht in de luwte. Branden was 
er bij deze locatie niet bij, gezien de 
veengrond. Alle snoeihout moest 
dus op de (oude) ril. Van de 9 leden, 
hielden er 2 het niet geheel droog. 
Natte broeken waren er voor L.H. 
en Martin.

Op de 22e februari was de woens-
daggroep actief in de perenboom-
gaard in de Buitenhof.

Donderdag de 23e werd er met 9 
man bij windstil, grijs weer verder 
gewerkt aan het Donkereind. Recht 
tegenover het huis ligt een eilandje 
met hoog geboomte, waar vroeger 
via de buren met behulp van een 

eigenaars van de wilgen op het na-
burige perceel een enorm spandoek 
van BBB op te richten.

Maandag 13 februari werd een 
“inhaaldag”. Met wat ronselwerk 
wist L.H. genoeg mensen naar de 
Ringkade te krijgen. Een nieuwe 
brandplek verder in het weiland – 
om de loopafstand aanzienlijk te 
verkleinen – was al fors voorzien 
van snoeihout. Aan het eind van de 
werkdag konden de acht werkers 
terugkijken naar zeven geknotte 
reuzen. Samen met de 10 en resp. 9 
wilgen een resultaat van 26 wil-
gen. Lijkt niet veel, maar deze 120 
jaar oude jongens staan per stuk al 
gauw voor 3 à 4 “normale” wilgen. 
Voor het volgend winterseizoen 
staan er nog dertien te wachten.

Een thuiswedstrijd voor vele leden 
was op donderdag 16 februari 
het terrein rondom de Hamtoren. 
Veelal knot- en hakhoutbeheer 
aan els, wilg, es en vlier is hier het 
devies. Eigenaar B. Kennis wilde 
dit keer graag alleen het echt dikke 
hout uit zijn knotbomen hebben. 
Menig kettingzager trok even de 
wenkbrauwen op, want wat is de 
definitie van “dik”?  Tom kon met 
de 3-delige ladder hoog genoeg ko-
men om bij een aantal walnoten het 
dode hout eruit te kunnen zagen. 
Voor het overbrengen van dood 
hout van rondom de toren kon voor 
het eerst gebruik worden gemaakt 
van een pontje. Maar goed, na 
een dagje werken met een prettig 
vuurtje als middelpunt konden de 
elf een afsluitend drankje nuttigen. 
Overigens is deze traditie al weer 
enige tijd in ere hersteld. Onze cate-
raar/ploegbaas weet het krat telkens 
weer met hoogwaardige sapjes te 
vullen! 

Zeer veel wind stond er vrijdag 17 
februari, toen de Vitenskade weer 
op het programma stond. Twee 
naast elkaar gelegen loopplanken 
waren wel nodig om de wat onzeke-
ren onder ons veilig over de 
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loopplank het eilandje betreden 
kon worden. Dat bleek nu geen 
optie en nadat het werk achter de 
schuur (Kees), op het kleine ei-
landje (Hans van Z.) en het grote 
eilandje (de rest  gedaan was, werd 
de aandacht verlegd naar het eiland 
met de grote bomen. Piet was de 
vrijwilliger, die het bootje naar de 
steile oever bracht. Weldra liepen 
daar 5 man rond, die zo veel als 
mogelijk de sneeuwklokjes en nar-
cissen probeerden te ontzien. Tom 
hield zich bezig met onder meer 
waterwilg, Jan van P. en Piet met 
diverse soorten. Pièce de résistance 
was de es, die maar op één manier 
neer kon: op het water. Omzagen 
is één ding, uit het water halen 
was geen sinecure. Piet kon weer 
scheep om vanaf het water met de 
(ketting)zaag de boom in werk-
bare stukken te krijgen. Daarna 
was het nog zwaar getouwtrek om 
alles op de zompige wal te krijgen.                                                                         
Een zware en best wel lange werk-
dag dit keer, dus ging na afloop een 
sapje er wel in. 
Niet al het gezaagde hout kon mee, 
maar geen nood: ’s maandags werd 
dit door L.H. nog opgehaald, be-
groet door de vrouw des huizes, die 
de ochtendkrant uit de brievenbus 
kwam halen.

Totaal ander werk in totaal ander 
weer was er vrijdags 24 februari 
achter het restaurant Het Wapen 
van Haarzuilens. Tien stokoude, 
wankele wilgen met dun hout 
aan een zeer steile oever stonden 
klaar om via een soort hordenloop 
– want men moest wel 2 hekwer-
ken passeren – geknot te worden. 
Snoeihout werd dus in estafette 
naar de aanhanger gebracht. Rond 
10.30 uur werd er koffie met koekje 
gedronken in het restaurant. De 
miezerige regen, die al snel bij het 
begin ’s morgens viel, bleek na de 
koffie uit te groeien tot een wat do-
minanter waterval en tegen de tijd, 
dat de laatste takken op de auto 
gingen, was de animo om te verkas-
sen naar de Joostenlaan ver te 

zoeken. Zeer te begrijpen, dus einde 
werkdag. Behalve voor 2 Hansen, 
die moesten nog het snoeihout gaan 
lossen bij de Stits.

Zaterdag 25 februari was het beter 
weer: nauwelijks regen op de Hol-
landse kade bij Gerverscop. Voor 
de 4 kettingzagers was het zoeken 
naar de lintjes, die aangaven welk 
elzenhakhout gezaagd kon worden. 
De afstand, die afgelegd moest wor-
den om de stammen naar de auto 
te brengen, was dit keer, gering. 
Ploegbaas Ruud kon na de koffie 
al met een vracht naar de Buiten-
plaats.

De maand maart begon op donder-
dag 2 maart met een verrassende 
wending in het werkaanbod. Geen 
zagen langs een houtwal, maar 
assisteren bij het planten van zo’n 
1000 stuks bosplantsoen op het 
terrein van Max van Tilburg in 
Breukelen. Gelukkig had een graaf-
machine al een geul in de vette klei 
gegraven en konden de boompjes 
en struikjes er met wat passen en 
meten zo in. En af en toe kwam de 
shovel met wat “fijne” grond om 
de boel te complementeren. De 
drone van Jan kwam rond 10.00 
uur opdagen – een niet uitzonder-
lijk verschijnsel – en bleef boven de 
spade-brigade hangen. Opeens wel 
een flinke herrie, de alarmerende 
gedachte dat Jan de nieuwste versie 
uit Iran had laten overkomen, bleek 
gelukkig loos: buurman Visser 
liet zijn helikopter warm draaien.                                  
Sjaak C. (met broer) kwam nog 
even buurten en meeplanten. Voor 
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Max was de opkomst van 11 leden 
een zeer welkome verrassing.

Vrijdag 3 maart was de Hollandse 
kade nabij Gerverscop weer aan de 
beurt. Er werd verder gewerkt waar 
men op 25 februari was gebleven. 
Hakhoutbeheer door 14 mensen. 
Dat was dus aanpoten voor de man 
met de lintjes. Ook aanpoten voor 
de bestuurders van de kruiwagens, 
die weldra vele honderden meters 

met stammetjes naar de vrachtauto 
moesten. Hulde voor onze duurlo-
pers S.R en L.H.!

Een gepland werk op de zaterdag 4 
maart kon niet doorgaan; gelukkig 
was er goede vervanging……. de 
wilgen aan de Joostenlaan 1. Eige-
naar H.J. Bekedam had de wilgen 
en een els met dun hout met oranje 
lintjes gemarkeerd. Traditiegetrouw 
kon er in de vergaderruimte ge-
pauzeerd en gegeten worden. De 
9 werkers kregen erwtensoep met 
roggebrood en katenspek geser-
veerd. Onder de lunch werden nog 
allerlei sterke verhalen uitgewis-
seld, zoals de slag bij Woerden, een 
veldslag in de vaderlandse geschie-
denis met de meeste slachtoffers.                                                                                                        
Op een regulier tijdstip kon dit 
knotgebeuren beëindigd worden.

Een 3e dag Vitenskade stond op 
donderdag 9 maart ingeroosterd. 
Naast hakhoutbeheer (els), een 
enkele es en een omgewaaide els 
konden de 10 hun hart ophalen 
aan braam en vele meters lopen. 
Uiteraard waren de duurlopers 
weer present!  In de ochtend was 
het zeer redelijk weer, maar tegen 
het eind van de ochtend begon 
het te miezeren. Er werd beslo-
ten de lunch op de Buitenplaats 
te gaan nuttigen. De paar fietsers 
konden onderweg genieten van 
natte sneeuwbuien en beamen 
dat maart “roert zijn staart“.                                                                                                                                        
Op deze kade ligt nu zo’n 5 à 6 
kuub op stam en zal later worden 
opgehaald.

Het record van afgelaste werkdagen 
deze winter werd nog verder aange-
scherpt op de vrijdag de 10e. Een 
kletsnatte dag!

De laatste werkdag qua zaagwerk 
deze winter was op de zaterdag de 
11e met werk op 2 locaties. The-
materweg (kandelaberen essen) en 
nieuw: Hamlaan 4.  Op dit laatste 
adres heeft eigenaar Jaap Fok-
ker jarenlang de wilgen langs de 

wetering bijgehouden. Maar de 
laatste jaren was daar de klad in 
gekomen, wat resulteerde in wilgen 
met enorme armen. Onder voor-
behoud is deze klus aangenomen. 
Want lastig te bereiken, zwaar hout 
dat meestal maar één kant op kan 
vallen (richting wetering), afvoer 
van het hout door de struiken…..                                                                                          
Dertien leden waren actief op 
deze dag. Drie bij Oostrom aan de 
Thematerweg, waar Alex weer in 
de touwen hing, geassisteerd door 
Ruud en Martin. Intussen ploe-
terden 5 kettingzagers (Marlies, 
Hans van Z., Jan van P., Tom en 
Piet) door het bosplantsoen om 
bij de grote wilgen te komen. Vijf 
man grondpersoneel trokken de 
lange, soms zware takken via het 
houten hek naar het weiland en 
transporteerden de stammen naar 
de vrachtauto. Aan het eind van 
de deze keer lange werkdag was 
éénderde (van de circa 30 wilgen) 
geknot. Een lastige klus, maar men 
had er wel zin in. Dus volgend 
seizoen een vervolg, dit ook tot 
blijdschap van Jaap.

Op maandag de 13e haalde onze 
vroege vogel L.H. het restant wil-
genhout van de zaterdag op.
Op verzoek van SBB werden de 
balkmaaier en de bosmaaiers weer 
uit de stalling gehaald. Doel was 
het rietveld bij het riviertje de Bijle-
veld weer te maaien. Men had ont-
heffing geregeld tot half april. Een 
oriënterend bezoek aan het rietveld 
leerde dat er niet gebroed werd.                                                    
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Op donderdag 16 maart was daar 
een bescheiden opkomst van 6 
leden, later op de dag gecomple-
menteerd met Evert van SBB. Piet 
wist met zijn gemaai in de hoogste 
versnelling de overigen aanvanke-
lijk aardig aan het werk te kunnen 
houden, maar na de vervroegde 
lunch werd besloten het zeer droge 
maaisel op 2 brandplekken toch 
te verbranden om de harkers wat 
meer om handen te geven. De be-
scheiden opkomst op de donderdag 

werd meer dan goed gemaakt 
op de vrijdag de 17e: 14 werkers. 
Ook nu weer prima lenteweer en 
genoeg werk om te kiezen: maaien, 
harken, branden. Aan het eind 
van de werkdag kon men tevreden 
kijken naar het gemaaide deel, 
ruim de helft van de oppervlakte!                                                                                                                                     

Omdat er zaterdags geen ploegbaas 
voorhanden was, kon de zater-
dagploeg op zoek naar een andere 
invulling van deze dag.

Donderdag 23 maart gaf zeer dro-
gende condities te zien: zon en veel 
wind. Omdat Piet gestrekt lag, nam 
Ruud de honneurs als Ploeg baas 
waar. Met Jan van P. en Ruud als 
maaier ging het crescendo en had-
den de andere 5 werkers genoeg te 
doen: harken en branden! Tegen het 
eind van de morgen kwamen nog 2 
boswachters van SBB hun opwach-
ting maken en zagen dat het werk 
aardig opschoot. Op de winterapp 
kon men ’s avonds lezen dat er op 
de vrijdag alleen maar geharkt en 
“vuurtje stoken” kon worden en dat 
het een korte werkdag zou worden. 
Dat bleek tien leden niet tegen te 
houden om op de vrijdag, met Den-
nis als ploegbaas, een doorrookte 
neus te komen halen, maar waar 
rook is, is vuur. Dus kon al het 
maaisel tenslotte verwerkt worden. 
Voor de statistiek: op 3½ werkdag 
zijn op de Bijleveld 37 leden actief 
geweest.

Dit is voorlopig weer een laatste ver-
slag van de werkzaamheden in het 
veld; bij het volgend winterseizoen 
komt deze rubriek weer terug.
Hans van Aartrijk
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De Boomstam

Even voorstellen : Ik ben Kees van der Meer,  geboren 
op 24 januari 1955 in Kerkrade . Mijn  vader was toen 
nog mijnwerker. 
Na het 3e jaar HBS  ging ik werken bij mijn ouders, die 
ondertussen een  eigen boekenzaak hadden. Het idee 
was dat ik met de tijd de zaak zou overnemen , maar 
om hier  een goede keuze te kunnen maken,  ben ik er 
een tijdje tussenuit gegaan. Eerst werkte ik een tijdje 
bij een bank, in de grote stad,  Amsterdam en vervol-
gens reisde ik naar Israël en werkte een half jaar op 
een landbouwkibbutz.in de Negevwoestijn.  Dat bracht 
mij op het idee om landbouw te gaan studeren op de 
Landbouw Hogeschool in Wageningen. 

Na terugkomst heb ik toen  in de avond mijn Athe-
neumdiploma gehaald en kon ik  gaan studeren. In 
1988 studeerde ik daar af als  landbouwkundig  on-
derzoeker, maar helaas was daarin toen in Nederland 
geen werk te vinden en  Ik deed een omscholing op 
het gebied van logistiek. Met mijn groene  achtergrond  
kwam ik  terecht bij Copijn Utrecht Boomchirurgen als 
planner/inkoper/urenadministrateur  van  het boom – , 
tuin-,  en binnen beplantingswerk.

Daar heb ik 17 jaar gewerkt. Doordat er binnen Copijn 
een afdeling Tuin- en Landschaparchitecten was,  heb 
ik heel wat mooie groene projecten in binnen- en  bui-
tenland  zien uitvoeren, o.a. hoofdkantoor ING-bank 
in Amsterdam , de Floriade in Hoofddorp , Gasunie 
hoofdkantoor Groningen, Wereldtentoonstelling in 
Hannover boomverplantingen, en de aanleg van parti-
culiere tuinen. Na een aantal jaren veranderde het be-
drijf  van eigenaar en werd onderdeel van de toenma-
lige Heidemij. Later veranderde die naam in Arcadis, 
maar Copijn mocht steeds onder eigen naam blijven 
werken.  Een volgende stap was dat Arcadis  besloot al 
het uitvoerende  groen- en grondwerk  af te stoten  en 
zich alleen te richten op het maken van plannen. 

Ik heb er toen voor gekozen om over te stappen naar 
de projectadministratie bij het regiokantoor in Amers-
foort. Na al die ,  vooral in het voorjaar,  drukke jaren 
van veel praten met medewerkers , klanten en leve-
ranciers , een overstap naar het  controleren van  de 
financiële gang  van zaken van ontwerp projecten op 
het gebied van de aanleg van wegen, spoorlijnen en 
bruggen. Tot aan mijn pensioen heb ik daar gewerkt...     

Landschapsbeheer.
Voor na mijn pensioen had ik bedacht dat ik vrijwil-
ligerswerk wilde gaan doen in de  natuur  en geen 
financiële zaken meer.  Eerst heb ik toen in de  zomers 
meegedaan met programma “Meet je landschap “ van 

Landschap  Erfgoed  Utrecht. Hiervoor worden in het 
veld de diverse landschapselementen van het agrari-
sche buitengebied, zoals bosjes, hagen , knotbomen, 
laanbomen , fruitbomen e.d.  via  een tablet op een 
digitale kaart ingetekend. Het is de bedoeling dat dit 
na 5 jaar opnieuw bekeken wordt om te zien om bijv. 
aan de provincie te rapporteren wat er veranderd is en 
welke ecologische gevolgen dit heeft.

Via de vrijwilligersdag in het najaar ben ik toen bij 
Landschapsbeheer Vleuten -de Meern terecht geko-
men. Naast het buiten bezig zijn in de natuur , vind ik 
het vooral leuk om op onbekende plekken te komen in 
de eigen omgeving. Van die plekken waar je als wande-
laar niet zo maar kunt komen, zoals bijv. Queekhoven 
in Breukelen. Wat een woestenij is dat voorste stuk, 
geen paden, allemaal bereklauw en brandnetel. Of  de 
perenboomgaard van onze Buitenhof, onvoorstelbaar 
wat een metershoge bramenzooi.  Verder mag ik graag 
allerlei plantjes bekijken en mij verwonderen over wat 
er allemaal te zien is.

PS:  misschien is het een idee om leden te vragen hun  
“oude” boomstammen  te actualiseren? Voor mij als  
nieuweling zijn hun verhalen onbekend.  
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